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1. Godkendelse af dagsorden 
 
18/1921 
 
Beslutningstema:  
Godkendelse af dagsorden. 
 
 

Beslutning i Folkeoplysningsudvalg den 30-09-2020:  
Godkendt. 
 
Erik Jakobsen var fraværende. 
 
 
 

2. Efterårsaktiviteter 2020 
 
19/21720 
 
Beslutningstema:  
Bevilling til ferieaktiviteter i skolernes efterårsferie – uge 42. 
 
Indstilling:  
Det indstilles, at der bevilges 13.800 kr. til 3 foreninger af restbeløbet på 
35.834 kr., som er disponeret til ekstra aktiviteter i efterårsferien jf. 
beslutning på udvalgets møde den 30. april 2020. 
 
Sagsfremstilling:  
Af den samlede økonomiske ramme til ferieaktiviteter i 2020 er der 
disponeret 256.350 kr. Der resterer 35.834 kr., som udvalget på møde den 
30. april 2020 besluttede kunne søges til ekstra aktiviteter i efterårsferien. 
Der er i august måned sendt brev ud til samtlige frivillige folkeoplysende 
foreninger med opfordring til at lave aktiviteter i efterårsferien med tilskud. 
3 foreninger har søgt om tilskud fra puljen til ekstra aktiviteter i 
efterårsferien, i alt 13.800 kr. 
Foreningernes tilbud vil sammen med kulturtilbud i efterårsferien blive 
præsenteret på hjemmesiden www.aktivsvendborg.dk samt på FB, 
infoskærme i byrummet og flere andre steder.  
 
 
Økonomiske og erhvervsmæssige konsekvenser:  
Hvis indstillingen om ekstra bevilling til aktiviteter i efterårsferien 
godkendes, er der disponeret i alt 270.150 kr. af den samlede pulje på 
292.184 kr. til ferieaktiviteter i år. Der er derefter en rest i puljen på 
22.034 kr. 
 
Bilag: 
Åben - Ansøgninger Efterårsaktiviteter 2020 
 

Beslutning i Folkeoplysningsudvalg den 30-09-2020:  
Godkendt. 
 
Erik Jakobsen var fraværende. 

http://www.aktivsvendborg.dk/
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3. KFUM spejderne Stenstrup 
 
15/16694 
 
Beslutningstema:  
Ansøgning om lokaletilskud til nyt aktivitetssted i egne lokaler i Villa Kulla i 
2021 
 
Sagsfremstilling:  
Den selvejende institution Villa Kulla i Stenstrup er i gang med en proces, 
der skal føre til nedlægning af den selvejende institutionen. I den 
forbindelse er KFUM Spejderne Stenstrup blevet tilbudt at overtage 
Spejderhytten og det tilhørende udenoms areal, på Sognevej 42 for et 
symbolsk beløb. 
De vil meget gerne takke ja til tilbuddet, om overtagelse af matriklen pr. 1. 
januar 2021. Dette fordi bygningen og udenoms arealerne er indrettet til 
spejderaktiviteter og det vil give dem en unik mulighed for at kunne 
arbejde videre med at udvikle deres spejderarbejde i Stenstrup. 
 
Bygningen har tidligere været anvendt til både udlejning til privatfester og 
spejderaktiviteter. 
KFUM spejderne vil kun anvende ejendommen til foreningsaktivitet. 
 
Spejdergruppen har aktuelt 29 aktive spejdere og ledere, hvor 27 af dem 
er under 25 år.  
 
Deres nuværende lejemål på Aktivitetsgården i Stenstrup, har en årlig 
lejeudgift på 37.000 kr., hvortil andrager lokaletilskud på 24.050 kr. 
 
Budget for drift af Villa Kulla 2021 er et skøn ud fra forbruget sidste år, og 
praktisk erfaring. Forsikringsomkostningerne forventes at kunne reduceres 
væsentligt, i forhold til den nuværende aftale. 
El 13.000 kr. 
Vand + renovation 7.000 kr. 
Ejendomsskat 400 kr. 
Forsikringer 11.000 kr. 
Alm. Vedligehold 5.600 kr. 
I alt: 37.000 kr. 
Lokaletilskud 2021 24.050 kr. 
 
 
Økonomiske og erhvervsmæssige konsekvenser:  
Ingen, idet udgiften til drift af huset skønnes at være på samme niveau 
som udgiften til lejemålet. 
 
Sagen afgøres i:  
Folkeoplysningsudvalget 
 
 

Beslutning i Folkeoplysningsudvalg den 30-09-2020:  
Godkendt. 
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Erik Jakobsen var fraværende. 
 
 
 

4. Svendborg Skole for Foto 
 
20/20519 
 
Beslutningstema:  
Ansøgning om tilskud på 10.000 kr. fra Opstartspuljen. 
 
Sagsfremstilling:  
Svendborg Skole for Foto ansøger om tilskud på 10.000 kr. fra 
Opstartspuljen til indkøb af materiel. Foreningen blev på sidste møde 
godkendt som folkeoplysende forening. Foreningen vil starte med at 
tilbyde voksenundervisning. 
 
Til brug for undervisning er der behov for en del materiel. Der er medsendt 
et budget som viser et behov for diverse materiel på 64.500 kr. 
En del materiel er doneret fra foreningens medlemmer og der er søgt 
fonde. 
I budgettet er også medregnet brugerbetaling fra  Åbent værksted, som er 
aktivitet uden for folkeoplysningen. 
 
 

Beslutning i Folkeoplysningsudvalg den 30-09-2020:  
Godkendt. 
 
Erik Jakobsen var fraværende. 
 
 
 

5. Regnskab for lokaletilskud 2019 
 
19/26036 
 
Beslutningstema:  
Regnskab for lokaletilskud 2019 for de frivillige folkeoplysende foreninger 
fremlægges til godkendelse. 
 
Indstilling:  
Det indstilles, at regnskabet godkendes. 
 
Sagsfremstilling:  
I 2019 var der i Svendborg Kommune 63 foreninger, der modtog tilskud til 
egne eller lejede lokaler. 
Regnskabet for lokaletilskud inklusiv bådpladsleje for 2019 kan opgøres 
således: 
 
Bevilget lokaletilskud 
2019 

Aconto 2019 Efterregulering udb 
2020 

2.494.621 kr. 2.040.677 kr. 453.945 kr. 
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7 foreninger har fået udbetalt for meget aconto i 2019 i forhold til deres 
lokaletilskudsregnskab, som er opgjort her i 2020. Dette betyder, at der 
foretages modregning i deres acontobeløb i 2020 eller modregning i 
tilskuddet i 2021. Samlet beløb til modregning udgør 37.863 kr. 
 
Der vedlægges bilag med oversigt over foreningerne med beregnet tilskud, 
udbetalt acontobeløb og reguleringsbeløb til udvalgets godkendelse. 
 
Økonomiske og erhvervsmæssige konsekvenser:  
Den økonomiske ramme for lokaletilskud til de frivillige folkeoplysende 
foreninger i 2019: 
 
 Budget 2019 Forbrug 2019 Rest 2019 
Lokaletilskud til egne og 
lejede lokaler 

3.097.877 kr. *2.618.261 kr. 479.616 kr. 

Tilskud til halrum i 
kommunale/selvejende 
haller 

404.879 kr. 551.134 kr. -146.255 kr. 

Tilskud til halrum i 
private haller 

1.386.894 kr. 1.102.268 kr. 284.626 kr. 

Lejebeløb vedr. 
kontrakthaller (Gudme, 
Stenstrup m.fl.) 

3.191.470 kr. 2.867.916 kr. 323.554 kr. 

Overførselsmidler: 614.540 kr. 0 614.540 kr. 
Samlet 
budget/forbrug/restbeløb 
vedr. tilskud til halrum 
og lokaler  

8.695.660 kr. 7.139.579 kr. 1.556.081 kr. 

* = Forbruget i 2019 omfatter de faktisk udbetalte og modregnede 
tilskudsbeløb på lokaletilskudskontoen. Reguleringsbeløb fra regnskab 
2018 og acontobeløb for 2019. 
 
Festivalen SPULT finansieres af midler fra lokaletilskudskontoen, 300.000 
kr. Det er en forudsætning for fremtidig finansiering af SPULT festivalen, at 
der fortsat vil være overførselsmidler til rådighed inden for 
Folkeoplysningsudvalgets ramme. 
 
Bilag: 
Åben - Regnskab lokaletilskud alle foreninger 2019 
 

Beslutning i Folkeoplysningsudvalg den 30-09-2020:  
Godkendt. 
 
Erik Jakobsen var fraværende. 
 
 
 

6. Prisfesten 2020 
 
20/4679 
 
Beslutningstema:  
Budget til orientering samt status på Prisfesten efter seneste udmelding af 
Covid-19 retningslinjer vedr. forsamlinger. 
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Sagsfremstilling:  
Prisfesten blev på sidste møde bevilget 50.000 kr. Udvalget efterlyste et 
budget for projektet. Dette forelægges nu til orientering. 
 
Samtidig gives en status på arrangementet efter seneste udmelding af 
Covid-19 retningslinjer vedr. forsamlinger. 
 
Bilag: 
Åben - Budget PRISFESTEN 2020 
 

Beslutning i Folkeoplysningsudvalg den 30-09-2020:  
Udvalget orienteredes om, at nye Covid-19 retningslinjer gør, at 
arrangementet ændres til en anden form. Udvalget anmoder om 
fremsendelse af nyt budget for det endelige arrangement. 
 
Erik Jakobsen var fraværende. 
 
 
 

7. Udviklingsprojekt Gym Sydfyn  
 
19/25237 
 
Beslutningstema:  
Gym Sydfyn – evaluering efter 1. år. 
 
Sagsfremstilling:  
Projekt Gym Sydfyn fremsender 1. års evaluering af projektet. 
 
Udvalget bevilgede på møde den 25.11.2019 støtte over en 3-årig periode 
til projektet Gym Sydfyn. 
Udvalget ønskede en årlig evaluering. 
 
Bilag: 
Åben - Evaluering Gym Sydfyn 2019-2020. 
Åben - Gym Sydfyn projektbeskrivelse 
 

Beslutning i Folkeoplysningsudvalg den 30-09-2020:  
Udvalget ønskede en personlig præsentation af evalueringen, da 
evalueringen affødte spørgsmål, som ikke umiddelbart kunne læses i 
evalueringen.  
Foreningen inviteres til mødet i november. 
 
Erik Jakobsen var fraværende. 
 
 
 

8. Folkeoplysningsudvalgets Puljer til Forenings- og Fritidsliv 
 
19/1743 
 
Beslutningstema:  
Status på Puljer til forenings- og fritidsliv pr. 22. september 2020. 
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Bilag: 
Åben - Rådigheds- og Udviklingspulje 2019 - oversigt 
 

Beslutning i Folkeoplysningsudvalg den 30-09-2020:  
Til efterretning. 
 
Erik Jakobsen var fraværende. 
 
 
 

9. Information 
 
10/6841 
 
Sagsfremstilling:  
FORMAND: 
Orienterede om Åbenskoleforsøg, hvor 5 projekter skulle afprøves. Disse 
har også været ramt af hhv. Covid-19 og at tovholder fået nyt job. Ny 
administrativ konsulent er blevet ansat på området. 
 
SIS gennemførte i samarbejde med DGI og administrationen en 
spørgeskemaundersøgelse til idrætsforeningerne. Vi ville gerne vide, om 
der er noget foreningerne mangler for at gøre deres hverdag nemmere. 
 
Resultatet blev overraskende ikke administration, men derimod hjælp til 
synliggørelse/kontakt til målgrupper og rekruttering af medlemmer via bla 
de sociale medier. 
DGI har en samarbejdspartner Motivu som inddrages. Projektet vil kunne 
finansieres af SIS’s kursuspulje samt bidrag fra DGI. 
 
Foreningerne ønskede også større viden om puljer og tilskud.   
Folkeoplysningsudvalget har, i samarbejde med de 10 fynske kommuner, 
tegnet abonnement til Fonde.dk, som kan tilgås gratis af alle foreninger. 
Der var planlagt en stor Fundraisingskonference, men denne har pga. 
Covid-19 ikke kunnet afvikles. 
I Svendborg har vi udarbejdet et puljekatalog, hvor alle puljer i Svendborg 
Kommune er beskrevet. De er desværre ikke blevet trykt endnu. 
Information om puljer og tilskud ligger på Svendborg Kommunes 
hjemmeside.  
 
Flere ønske også inspiration til ”Det gode bestyrelsesmøde”. 
 
UDVALGSMEDLEMMER: 
Lars Erik Hornemann orienterede om Budget 2021. 
 
INFORMATION FRA BESTYRELSER MV. 
Information fra Sport og Idræt i Svendborg (SIS) 
Der var ikke så meget at fortælle, da alle møder er blevet aflyst pga. 
covid-19. Planlagt møde mandag d. 5/10. 
Information fra Haludvalget. 
Haludvalget samarbejder med CETS omkring bygningsvedligehold. 
Samarbejdsaftalen er genforhandlet i forhold til anlægsprojekter for at  
kvalitetssikre og sparre med hinanden. 
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Covid-19 betyder manglende indtægter, men de flestes økonomi er sikret 
af hjælpepakkerne. Men nogle lider, da de også lejer ud til fx bridge 
festivalen og andre kommercielle arrangementer, som ikke understøttes af 
hjælpepakkerne. 
  
SFB er ved at bygge deres anlæg og bliver en del af Haludvalget til næste 
år 
 
Haludvalget har afholdt generalforsamling og har konstitueret sig med 
samme besætning. 
 
Information fra Samrådet for aftenskolerne 
 
Samrådet for aftenskolerne er også ramt af aflysninger pga. covid-19. De 
har endnu ikke afholdt generalforsamling. 
 
Information fra Børne- og Ungdomskorps (Spejderne) 
Ifølge DUF må de meget i forhold til corona restriktionerne, men man er 
forbeholden for at afholde arrangementerne trods alt. Når de samles, er de 
fra mange forskellige skoler og derfor føler de ikke det er forsvarligt at 
afholde deres arrangementer. 
 
Information fra Ungdomsskolens bestyrelse 
Pga. covid-19 er alt stort set aflyst, rejser, udveksling af elever mm. Alle 
rejse aktiviteter er aflyst eller udsat. Deres klubaktivitet er stigende, især i 
Skårup og Tåsinge, og der er kommet rigtig mange fra forskellige skoler. 
Derfor må man bruge ekstra mandskab til rengøring og andet forfaldent 
arbejde. 
 
Politisk mesterlære er blevet rigtig populært og mange var interesseret, 
flere end der var plads til. Ungdomsskolen bliver kontaktet af mange 
kommuner, som finder projektet meget interessant. De er imponerede 
over politikernes velvilje til at få en praktikant. De vil gerne bruge vores 
erfaringer. 
 
I forhold til erhvervspakkerne, så mærkes Covid19 også. Ikke mange 
virksomheder har mulighed for at tage elever ind. 
 
Den tiltrængte renovering af bygningerne er godt i gang. 
 
Statens bevilling på 200.000 kr. til Sommerferieaktiviteter var kærkommen 
og der blev brugt fra ungdomsskolen brugt 180.000 kr. 235 unge var 
aktive og det var en god oplevelse og vil gerne gentages i 2021. Gerne 
med mulighed for lidt længere forberedelsestid. 
 
Information fra Forsamlingshusudvalget 
Mange huse var meget bekymrede pga. nedlukningen. Den kommunale 
hjælpepakke har betydet at husene har fået dækket deres omkostninger i 
perioden frem til 1/8.  
 
De fortsatte restriktioner med lukketid og forsamlingsmaksimum på 50 
giver fortsat mange aflysninger. Så fremadrettet vil der stadig være tab af 
indtægter. 
 
Forsamlingshusudvalget vil i efteråret lave en ny opgørelse over tab i 
sidste kvartal af 2020.  
 



Folkeoplysningsudvalg’s møde den 30-09-2020 

8

 Det skal kraftigt bemærkes, at Forsamlingshusudvalget er taknemmelige 
og glade for den opbakning de får af politikerne i Svendborg. 
 
Administrationen: 
 
 
 

Beslutning i Folkeoplysningsudvalg den 30-09-2020:  
Til efterretning. 
 
Erik Jakobsen var fraværende. 
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Underskriftsblad:  
 

Mødet sluttede kl.: 19:00 
 

 
Jan Find Petersen 
 

 
Birgit Sørensen 
 

 
Herdis Linde Jensen 
 

 
Kurt Sorknæs 
 

 
Lone Dreyer 
 

 
Henrik Fløytrup 
 

 
Lars Erik Hornemann 

 
 

 
Preben Juhl Rasmussen 
 

 
Frank Müller-Bøgh 
 

 
Erling Johansen 
 

 
Erik Jakobsen 
 

 
Ib Buch 
 

 
Anne Katrine Olsen 
 

 
Steen Tinning 
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